
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/2210.

Benyújtás dátuma: 2022-12-01 16:57

Parlex azonosító: 1JI9MO070001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Dr. Tóth Bertalan (MSZP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor indítanak országos szigetelési programot 
minden lakóépületre?" 

Tisztelt Miniszter úr!

 

Magyarországot sújtó lakhatási válság egyre több embert érint, melynek keretében csak 2018-ban
közel 30 ezer háztartásban kapcsolták le a gáz-, fele ennyi háztartásban pedig a villanyszolgáltatást
a közüzemi tartozások miatt. A kérdés kulcsa a lakóingatlanok fűtésének korszerűsítésében rejlik.
Az  EU-n  belül  Magyarországon  az  egyik  legrosszabb  a  lakóépületek  energiahatékonysága.  Az
alapvető probléma pedig az, hogy az elmúlt 12 évben Magyarországon ezen a területen érdemi
előrelépés nem történt.

Egy komplex lakásfelújítás ugyanis akár 50-60 százalékkal is csökkenthetné a rezsiköltségeket. A
Magyarországon megtalálható mintegy 1,4 millió régi családi ház (Kádár-kocka) és hasonló számú
régi  építésű  társasházban  sokszor  idős  emberek  élnek,  akiknek  a  biztonságos  megélhetését
veszélyeztetik  az  egyre  magasabb  fűtési  költségek,  a  nyugdíjuk  ugyanakkor  nem  elegendő  a
nyílászárók cseréjére vagy a szigetelési munkálatok költségeinek kifizetésére.

Álláspontunk  szerint  azonnali,  a  lakóépületek  hőszigetelését  vissza  nem térítendő  költségvetési
forrásokkal támogató országos program meghirdetésére van szükség.

A fentiekre tekintettel kérdezem tehát tisztelt Miniszter urat:

Támogatja-e az MSZP azon javaslatát,  miszerint hitel és önerő nélkül igénybe vehető, országos
szigetelési  és  energetikai  felújítási  programra  van szükség a  hazai  lakóingatlanok tekintetében?
Amennyiben válasza igen, mikorra tervezi egy ilyen program elindítását?

 



 
Várom válaszát, tisztelettel

Dr. Tóth Bertalan
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